
پنج مجوز سرمایه گذاری خارجی جدید 
در استان مرکزی صادر شد

ایســنا/مرکزی مدیرکل امور اقتصادی و دارایی و نایب رئیس مرکز خدمات ســرمایه گذاری استان 
مرکزی گفت: پنج مجوز سرمایه گذاری جدید توسط هیات سرمایه گذاری خارجی جمهوری اسلامی 
ایران امسال در این استان صادر شد.سعید ملااسماعیلی روز سه شنبه ۱۰ بهمن در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: با توجه به ظرفیت های این استان، از ابتدای سال جاری تاکنون مجوز پنج سرمایه گذاری 
خارجی جدید به ارزش ۵۳ میلیون و ۱۷۳ هزار دلار توسط هیات سرمایه گذاری خارجی جمهوری 
اســلامی ایران در استان صادر شده  اســت. وی افزود: امسال ارزش مجوزهای صادر شده در استان 
مرکزی نسبت به سال گذشته ۵۳ برابر افزایش داشته  است. مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان 
مرکزی خاطرنشان کرد: به رغم تحریم های ظالمانه آمریکا یک سرمایه گذار مقیم کشورهای حوزه 
دریای کارائیب)آمریکای میانه( به ارزش یک میلیون دلار در این اســتان جذب شــده که این مهم 
نشــان از ظرفیت های بالای جمهوری اسلامی ایران برای جلب و جذب سرمایه گذاران بین المللی 
دارد. ملااســماعیلی تصریح کرد: همچنین یک مجوز سرمایه گذاری خارجی به ارزش ۲۸ میلیون 
یورو در حوزه تجهیزات پزشــکی نیز از کشور سوئیس در استان اخذ شد که با شیوع ویروس کرونا 
سرمایه گذاری در این بخش افزایش یافته است.وی افزود: در راستای تسهیل و تسریع امور سرمایه 
گذاری خارجی سامانه SDI استان مرکزی با شناسایی بیش از ۱۵۰ لایه اطلاعات مکانی راه اندازی 
شده و مقرر شده است با استفاده از این ظرفیت استان ها اطلس جامع سرمایه گذاری کشور در ایام 
دهه مبارک فجر رونمایی شود.مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان مرکزی اضافه کرد: همچنین 
در راستای معرفی جایگاه اقتصادی این استان به متقاضیان سرمایه گذاری، تعداد ۲۵ عنوان فرصت 
سرمایه گذاری جدید با اطلاعات کامل و مطالعات امکان سنجی انجام شده با همکاری دستگاه های 

اجرایی ذیربط استان آماده شده است.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی گفت: منابع ارزی کشور وضعیت 
خوبــی دارد امــا نیازمند مدیریت دقیق تر و نظارت جدی تری در این بازار هســتیم.

اصغر سلیمی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت بازار ارز، بیان کرد: برخی از عزیزان 
معتقدنــد که ارتباطات مالی کشــور کاری با دلار و ارز نــدارد اما از نگاه بنده نگرش 
نادرســتی است چراکه مبادلات ما با ســایر کشورها بر اساس ارزهای رایج دنیا مانند 
دلار و یــورو و اکثر معاملات تجاری ما با دلار اســت اما تقریبــا نرخ دلار را دلالان و 
افرادی که در کشــورهای همجوار ما هستند، تعیین می کنند.نماینده مردم سمیرم 
در ادامه با بیان اینکه واقعیت این اســت که منابع ارزی کشور مشکلی ندارد بلکه ما 

به مدیریت دقیق تری در این حوزه نیازمند هستیم،  اظهار کرد: باید نظارت جدی تری 
بر افرادی که خارج از مسیرهای قانونی تبادل ارز می کنند، صورت بگیرد. با مدیریت 
صحیح می توان نرخ ارز را کنترل کرد. از ســوی دیگر بخشــی از التهابات بازار ارز به 
فضاسازی هایی بر می گردد که عده ای در تلاش هستند تا آن را ایجاد کنند.این عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: تغییر قیمت ارز بر روی همه 
بازارها اثرگذار است، زمانی که قیمت ارز بالا می رود، قیمت تمام کالاها افزایش پیدا 
می کند اما زمانی که نرخ ارز پایین می آید قیمت کالاها بالا باقی می ماند. این بازار 

نیازمند مدیریت دقیق است.

بیت کوین در میان خوش بینی بازار از مرز ۴۳ هزار دلار عبور کرد.به گزارش ایسنا، ارزهای دیجیتال پیشرو جهان صعودی شدند و بیت کوین پس از کاهش 
ارزش در هفته قبل و نزول به ۳۹ هزار دلار، از مرز ۴۳ هزار دلار گذشت.سرمایه گذاران محتاط تر هستند زیرا وارد هفته ای حساس می شویم که با نشست 
فدرال رزرو و داده های جدید اشتغال همراه شده است، با این حال، این باور رایج که افزایش نرخ بهره به اوج خود رسیده و کاهش نرخ بهره قریب الوقوع 
است، تاثیر نزولی معمول را کاهش داده و ممکن است بر سرمایه گذاران ارزهای دیجیتال فشار بیاورد.علاوه بر این، تحلیل اخیر  جی پی مورگان در مورد 
صندوق های قابل معامله در بورس بیت کوین نشــانه هایی از جریان عادی تر را نشــان می دهد همچنین می تواند به این معنی باشد که برداشت سود در 
صندوق گری اسکیل )GBTC( کند می شود و کاهش بیت کوین را محدود می کند.مارکت نوشت بیت کوین در ساعت ۱۱ و ۳۲ دقیقه صبح به وقت شرقی 
۲.۵۱ درصد افزایش یافت و به قیمت ۴۳هزار و ۸۷ دلار فروخته شد، در حالی که اتر به طور همزمان ۱.۳۷ درصد صعود کرد و در ارزش ۲۲۸۷ دلار قرار 
گرفت.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۱.۶۷ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل  ۲.۳۵ درصد بیشتر شده 
است. در حال حاضر ۵۱.۱۹ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که ۰.۲۸ درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار 
ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۵۲.۸۸ میلیارد دلار است که ۲۴.۷۹ درصد افزایش داشته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر 

۴.۵۹ میلیارد دلار است که 
۸.۶۹ درصــد از کل حجم 
۲۴ ســاعته بــازار ارزهای 
دیجیتــال  بــوده و حجم 
تمــام ســکه های پایــدار 
اکنون ۴۷.۸۳ میلیارد دلار 
اســت که ۹۰.۴۵ درصد از 
بازار  کل حجم ۲۴ ساعته 
ارزهای دیجیتال را تشکیل 

می دهد.
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وزیر امور خارجه کشورمان گفت: کاخ سفید می داند که راه حل پایان جنگ در منطقه، سیاسی است و نتانیاهو در پایان عمر سیاسی جنایتکارانه 
خود قرار دارد.به گزارش خبرگزاری مهر، »حسین امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه کشورمان در فضای مجازی ایکس نوشت: کاخ سفید بخوبی 
می داند که راه حل پایان جنگ و نسل کشی غزه و بحران کنونی در منطقه، سیاسی است.وی گفت: دیپلماسی در این مسیر فعال است. نتانیاهو در 

پایان عمر سیاسی جنایتکارانه خود قرار دارد.

www.sobh-eqtesad.ir

امیرعبداللهیان:

نتانیاهو در پایان عمر سیاسی خود قرار دارد
info@sobh-eqtesad.ir

رئیس صندوق توسعه ملی به ایسنا اعلام کرد

آمادگی پرداخت ۲ میلیارد 
دلار دیگر به بانک مسکن

رئیس صندوق توسعه ملی با بیان این که آمادگی داریم دو میلیارد دلار دیگر 
به بانک مســکن بپردازیم، گفت: به دنبال اخطارها و رسانه ای شدن موضوع 
بدهی بخش خصوصی به صندوق توسعه ملی در ماه های اخیر، چهار میلیارد 
دلار از این طلب ها را وصول کردیم.مهدی غضنفری در گفت وگو با ایســنا، 
اظهار کرد: منابع ارزی که صندوق توسعه ملی به دولت ها پرداخت کرده ان 
شــاءالله از طریق ماده ۳ برنامه هفتم توسعه قابلیت بازپرداخت دارد. مطابق 
این برنامه به صندوق توســعه ملی اجازه داده می شود در صنایع بالادستی 
نفت ســرمایه گذاری کند. فکر می کنم این اتفاق خیلی مهمی اســت که از 
دولت و مجلس بابت آن تشــکر می کنم.وی با اشاره به ایراد شورای نگهبان 
به سرمایه گذاری صندوق توسعه ملی در صنایع نفتی گفت: شورای نگهبان 
بــه این طرح ابهام وارد کرده ولی امیدواریم در مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام این ایرادات رفع شــود؛ زیرا اعضای مجمع موافق این موضوع هستند.

رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی درباره همکاری بخش خصوصی برای 
بازپرداخــت بدهی خود به صندوق بیان کرد: در ماه های اخیر که اخطارها و 
اطلاع رسانی هایی از طریق رسانه ها درباره معوقات دستگاه های بدهکار داده 
شد شــاهد بهبود عملکرد آنها و بازگشت بخشی از منابع هستیم.غضنفری 
گفت: معتقدم این سیاســت که با آرامش سراغ افراد بدهکار رفتیم و با آنها 
گفت وگــو می کنیم، جواب می دهد. فضای کســب وکار مقداری در آرامش 
بیشتری است که به نفع همه است.وی با بیان این که به طور کلی ۳۶ میلیارد 
دلار وام از طریق صندوق توســعه ملی به بخش خصوصی داده شده است، 
گفت: از این مبلغ حدود هشت میلیارد دلار معوق شده و به تدریج که جلو 
می رویــم زمان بازپرداخت وام های بعدی می رســد. ما از این معوقات چهار 
میلیارد دلار را پس گرفتیم؛ در حالی که طی چند ســال گذشته حدود یک 
میلیارد دلار دریافت شده بود.رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی با اشاره 
به پرداخت دو میلیارد دلار به بانک مســکن اعلام کرد: این آمادگی را داریم 
که دو میلیارد دلار دیگر به بانک مســکن پرداخت کنیــم. ما این مبالغ را 
سپرده گذاری می کنیم که بانک مسکن به فعالان بخش خصوصی وام بدهد 
و مابه التفاوت ســودش را خودش استفاده کند. درخصوص دو میلیارد دلار 
دوم به محض این که بانک مســکن اولین نامه را بدهد ما پرداخت می کنیم.

غضفری گفت: سایر بانک ها نیز اگر چنین درخواستی داشته باشند ما ابزاری 
تحت عنوان ســپرده گذاری نامقید داریم که تا کنون ســه بانک این قرارداد 
را با ما امضا کردنــد و بانک های دیگر هم در صورت تمایل می توانند از این 
ابزار اســتفاده کنند و هرجا که خودشان مایل هستند آن را سرمایه گذاری 
کنند. بانک مســکن هم ممکن اســت این منابع ارزی را در خرید هواپیما 
یا دیگر بخش ها ســرمایه گذاری کند اما ســود آن به حوزه مسکن می آید.

تولید قطعات اپتومکانیکی برای 
آزمایشگاه های اپتیک و لیزر

محققــان یکی از شــرکت های فناور موفــق به طراحی و ســاخت قطعات 
اپتومکانیکی برای کاربرد در آزمایشــگاه های اپتیک، لیزر و فوتونیک شدند.

علی اصغر ثانی، مدیر تولید این شرکت فناور در گفت وگو با ایسنا، گفت: ما در 
حوزه اپتیک، ساخت ابزار دقیق جابه جایی و اندازه گیری را مد نظر قرار دادیم. 
زمانی که می خواهیم یک مجموعه اپتیکی را در کنار هم قرار دهیم تا خروجی 
از آن دریافت کنیم، نیاز داریم تا نور با دقت بالا جابه جا و کنترل شود؛ از این 
رو ما ابزارآلاتی را برای این هدف به تولید رساندیم که در حد میکرومتری با 
ثبات حرکتی بسیار بالا می تواند جابه جایی نور را انجام دهد.وی این ابزارها را 
با عنوان »قطعات اپتومکانیکی« نام برد و افزود: با اســتفاده از این ابزار آلات 
می توان جابه جایی مکانیکی نور را انجام داد.ثانی، جابه جایی خطی، زاویه ای 
و ســایر حرکات را از توانمندی های این قطعات اپتومکانیکی دانست و یادآور 
شد: با استفاده از این ابزار امکان کنترل نور فراهم خواهد شد.مدیر تولید این 
شــرکت ادامه داد: زمانی که یک شرکت بخواهد یک ستاپ کوانتوم-اپتیکی 
تولید کند، نیاز اســت تا جهت تابش نور کنترل شــود و در چه نقطه ای این 
نورها با یکدیکر برخورد کنند و این امر نیاز به دقت های بالا دارد که این ابزارها 
این امکان را برای شرکت ها فراهم می کند و با یک ثبات حرکتی بالا می تواند 
این اندازه گیری ها را انجام دهد.ثانی توضیح داد: این ابزار در آزمایشــگاه های 
اپتیــک، لیزر و فوتونیک کاربرد دارد و عمده مشــکلات بازار فروش اســت.

گزیده خبر

سلیمی: 

وضعیت منابع ارزی خوب است،  نیازمند مدیریت بازار هستیم

خوش بینی بازار بیت کوین را صعودی کرد

:

رهبر انقلاب در دیدار جمعی از فعالان اقتصادی کشور

مهم ترین وظیفه دولت بهبود فضای کسب و کار است

چگونه بدون مالیات طلا بخریم؟

تب مصرف گاز بالا گرفت

یک کارشــناس بورس ضمن ارائه پیشنهاداتی به سرمایه گذاران در بازار سرمایه، گفت: متقاضیان عمومی 
می توانند به واسطه صندوق های سرمایه گذاری مشترک در بورس سرمایه گذاری کنند. همچنین برای 
سرمایه گذاری با مبالغ بالا می توان از طریق شرکت های سبدگردان اقدام کرد و متقاضیان خرید طلا بدون 
مالیات نیز می توانند از طریق صندوق های کالایی اقدام کنند.محمد حسین عسگری در گفت وگو با ایسنا، 
با اشاره به اینکه بورس ایران تقریبا از بهمن ماه ۱۳۴۵ فعال است و در کل این دوره بازار همواره فعال بوده 
و گسترش بسیار قابل توجهی هم پیدا کرده است، اظهار کرد: در حال حاضر در حوزه اوراق بهادار و سهام 
شرکت ها دو تا بورس اوراق بهادار تهران و فرابورس ایران در حال فعالیت هستند که شرکت های مختلف 
در این دو بورس پذیرش شــده اند و سهام شان در حال داد و ستد است.وی یکی از ویژگی های بورس به 
عنوان یک بازار متشکل را بحث نوسانات دانست و ادامه داد: سهام شرکت ها به سرعت نسبت به اخبار و 
رویدادهایی که می افتد و پیش بینی هایی از آینده، واکنش نشان می دهند.به گفته این کارشناس بورس، 
نوسانات جزئی از ذات بازار بورس اوراق بهادار است، به عنوان مثال اگر اخبار امیدوارکننده ای درباره افزایش 

تولید یک شرکت یا افزایش نرخ محصولات یک شرکت وجود داشته باشد این موضوع.....

افزایش ۱۷ درصدی قیمت خرید تضمینی گندم

قوانین هم بساط حواله فروشی خودروها را 
جمع نکرد!

بنزینی با سوءاستفاده  مقابله  برای  طرحی 
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گزیده خبر

سخنگوی فضایی وزارت دفاع:

مولفه های پرتاب های اخیر کاملاً با 
فعالیت نظامی متفاوت است

سخنگوی فضایی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: فعالیتهای فضایی 
و فعالیت هایی که در مجموعه وزارت راه انجام می شود کاملًا علمی و فناورانه است؛ 
پرتاب های اخیر از پایگاه فضایی امام خمینی انجام شد که یک پایگاه شناخته شده 
اســت. مولفه های پرتاب های اخیر کاملا با فعالیت نظامی متفاوت است.به گزارش 
ایسنا، سیداحمد حسینی مونس صبح سه شنبه ۱۰ بهمن ۱۴۰۲ در نشستی خبری، 
به ارائه توضیحاتی درباره پرتاب ۳ ماهواره توســط ماهواره بر سیمرغ طی روزهای 
اخیر پرداخت و گفت: حوزه قضایی یکی از حوزه های نوین است که امروز به عنوان 
یکی از پیشــران های صنعتی و فناوری تعریف شده و قطعاً بدون این فناوری ابعاد 
آینده زندگی بشر دچار مشکل خواهد شد.وی درباره واکنش  تروئیکای اروپا درباره 
پرتــاب ماهواره بر ســیمرغ تاکید کرد: فعالیت های فضایــی و فعالیت هایی که در 
مجموعه وزارت راه انجام می شــود کاملًا علمی و فناورانه است؛ پرتاب های اخیر از 
پایگاه فضایی امام خمینی انجام شــد که یک پایگاه شناخته شده است. مولفه های 
پرتاب های اخیر کاملًا با فعالیت نظامی متفاوت است.سخنگوی فضایی وزارت دفاع 
درباره روند آماده سازی ماهواره بر سیمرغ اظهار کرد: برنامه فضایی مجموعه وزارت 
دفاع و ســازمانها زیر مجموعه در قالب یــک برنامه مدون و بدون مدت به تصویب 
رســیده است. ماهواره بر سفیر در گذشــته ۴ ماهواره را در مدار قرار داد و ماهواره 
ســیمرغ تاکنون ۳ ماهواره را بــا موفقیت در مدار قرار داده اســت و در آینده نیز 
پرتاب هایی را با ماهواره بر ســیمرغ و نسخه های دیگر آن خواهیم داشت. حسینی 
مونس با اشــاره به تاکیدات رهبری بــر اهمیت فعالیت جوانان و نخبگان گفت: در 
مجموعه صنعت قضایی وزارت دفاع کهدر ســازمان های مختلف وزارت خانه دنبال 
میشود جمعی از خبرگان و نخبگان جوان فعالیت می کنند. در نیروهای با تجربه از 
نیروهای جوان و نخبه به وفور استفاده میکنیم و ده ها شرکت دانش بنیان در شبکه 

توسعه فناوری ما مشارکت دارند.

سفیر ایران در سازمان ملل:

ایران ادعاهای بی اساس را قاطعانه 
رد می کند

نماینــده دایم ایران در ســازمان ملل در 
نامــه ای به رییس شــورای امنیت گفت: 
جمهوری اسلامی هیچ مسوولیتی در قبال 
اقدامــات هیچ فرد یــا گروهی در منطقه 
ندارد.به گــزارش خبرگــزاری مهر، امیر 
ســعید ایروانی سفیر و نماینده دایم ایران 
در سازمان ملل روز دوشنبه به وقت محلی 
در نامه ای به ســفیر فرانسه که کشورش 
ریاست دوره ای شــورای امنیت سازمان 
ملل را برعهده دارد، نوشت: مکاتبه حاضر 
در پاســخ به نامه مورخ ۲۶ ژانویه ۲۰۲۴ 
)S/۱۰۱/۲۰۲۴( نماینده دایم ایالات متحده در ســازمان ملل متحد تهیه شده که 
»حاوی ارجاعات غیرقابل توجیهی و بی پایه واساسی است که مدعی شده گروه های 
شــبه نظامی وابسته به نیروهای مسلح جمهوری اســلامی ایران در اقداماتی علیه 
پرسنل و تأسیسات آمریکایی در عراق و سوریه دخیل هستند.«ارشدترین دیپلمات 
جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل تصریح کرد: »جمهوری اسلامی ایران چنین 
ادعاهای بی اساســی را قاطعانه رد می کند.« ایروانی گفــت: »همانطور که قبلًا در 
مکاتبات ما از جمله نامه های مورخ ۴ دســامبر ۲۰۲۳ و ۲ ژانویه ۲۰۲۴ تاکید شده 
بود، هیچ گروهی وابسته به نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران، خواه در عراق، 
سوریه یا هر جای دیگری که به طور مستقیم یا غیرمستقیم تحت کنترل جمهوری 
اسلامی ایران یا از طرف آن عمل کنند، وجود ندارد. بنابراین جمهوری اسلامی ایران 
مســوولیتی در قبال اقدامات هیچ فرد یا گروهی در منطقه ندارد.«ســفیر ایران در 
سازمان ملل افزود: »علاوه بر این، اقدامات انجام شده توسط ایالات متحده در سوریه 
و عراق هم غیرقانونی بوده و هم ناقض قوانین بین المللی و منشور سازمان ملل، به 
ویژه ماده ۲ )۴( منشور است. در نتیجه، مطالب ایالات متحده که در نامه فوق الذکر 
به شورای امنیت ذیل ماده ۵۱ منشور ملل متحد ارایه شده است، فاقد مبنای قانونی 
است و نمی تواند چنین اقداماتی را مشروعیت بخشد.«نماینده دایم ایران در سازمان 
ملل در پایان از رییس دوره ای شورای امنیت خواست که که این نامه به عنوان سند 

شورای امنیت ثبت و در اختیار اعضا قرار گیرد.

با حضور معاون رئیس جمهور؛

سد تاج امیر آبگیری شد

ایسنا/لرســتان ســد تاج امیر با حضور داود منظور معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان 
برنامه وبودجه کشور آبگیری شد.سد مخزنی تاج امیر در شهرستان دلفان امروز دهم بهمن ماه 
با حضور داود منظور معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه وبودجه کشــور، استاندار 
لرستان و دیگر مسئولین آبگیری شد.سد تاج امیر به منظور تأمین آب شرب شهرستان نورآباد 
و روســتاهای تابعه و حدود ۶۵۰ هکتار از اراضی کشاورزی احداث که تاکنون مبلغی بالغ بر 
۳۴۰ میلیارد تومان برای تکمیل آن هزینه شــده است.طول تاج این سد ۲۵۲ متر، ارتفاع از 
ســطح آب ۵۰ متر و هشت متر نیز عرض دارد و طول دریاچه آن سه کیلومتر است.سد تاج 

امیر در شرق شهرستان دلفان و در بخش خاوه واقع شده است.

رهبر انقلاب در دیدار جمعی از فعالان اقتصادی کشور:

مهم ترین وظیفه دولت بهبود فضای کسب و کار است

ذوالنوری:

رژیم صهیونیستی خطری برای کل بشریت است

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی کشور فرمودند: مهم ترین وظیفه دولت، بهبود فضای 
کسب و کار و برطرف کردن موانع آن است.به گزارش خبرگزاری 
مهر، جمعی از تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی کشــور، صبح 
امروز )سه شــنبه( با حضور در حســینیه امــام خمینی )ره( با 
حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر انقلاب اســلامی دیدار کردند.

رهبــر انقلاب در این دیدار فرمودند: نمایشــگاهی که دیروز ما 
توفیق پیدا کردیم دیدیم، نمایشگاه بسیار شوق آور و برجسته ای 
بود. تصور می کنم که می توانیم این نمایشگاه دیروز را نمونه ای 

از نمایش اقتدار علمی و فناوری کشور معرفی کنیم.
ایشــان ادامه دادند: آن حقیقتی که به طور روشن انسان آن را 
مشاهده می کند، این است که بنگاه های بخش خصوصی تولیدی 
کشور ما رشد چشمگیری داشتند. مهم ترین وظیفه دولت، بهبود 

فضای کسب و کار و برطرف کردن موانع آن است.

وزیر امور خارجه کشــورمان گفت: ما امنیت پاکستان را امنیت 
خودمان می دانیم و یکی از نقاط درخشان تاریخ روابط دو کشور 
این است که ایران و پاکستان هیچگاه اختلافات مرزی نداشته اند.

به گزارش خبرگزاری مهر، »حسین امیر عبداللهیان« وزیر امور 
خارجه کشــورمان در جریان سفر به پاکستان با »جلیل عباس 
جیلانی« وزیر امور خارجه این کشــور در اســلام آباد دیدار و 
گفت وگو کرد.در این دیدار امیر عبداللهیان با تشکر از استقبال 
گرم و میهمان نوازی وزیر امور خارجه پاکســتان، بر مناسبات 
دوســتانه فیمابین تاکید کرد و اظهار داشــت: امروز در کشور 
زیبای شــما هستیم تا یک پیام روشــنی را به شما بدهیم این 
که دوســتی و همکاری ما راهبردی و پایدار است و هیچ چیزی 
نمی تواند آن را تغییر دهد.وی افزود: اتفاق اخیر بین دو کشــور 
فرصتی فراهم کرد که ایران و پاکستان با اهتمام بیشتر امنیت 
مرزهای ملی مشترک را به بحث بگذارند. ما امنیت پاکستان را 
امنیت خودمان می دانیم و یکی از نقاط درخشــان تاریخ روابط 
دو کشور این است که ایران و پاکستان هیچگاه اختلافات مرزی 
نداشته اند.وزیر امور خارجه ضمن تاکید بر ضرورت اجرایی کردن 
توافقات موجود بین دو کشــور عنوان کرد: تروریســم وحدت 
سرزمینی و امنیت ملی پاکستان و ایران را هدف قرار داده است. 
هر دو ملت شــهدای زیادی در راه مبارزه با تروریسم و امنیت 
ملی تقدیم نموده اند. لذا لازم اســت با اقدامات مشترک علیه 
تروریسم، مرزهای دو کشور به مرزهای صلح و امنیت، دوستی و 
تبادلات اقتصادی و تجاری تبدیل شود.وزیر امور خارجه ایران در 
خصوص همکاری های سیاسی و دیپلماتیک بین دو کشور، ایجاد 
کمیته عالی مشورت های سیاسی در سطح وزرای امور خارجه و 
برگزاری جلسات عالی مرزی در پایتخت های ایران و پاکستان را 
زمینه ساز ارتقا همکاریها در حوزه های سیاسی، نظامی و امنیتی 
دانست.وی اضافه کرد: در راستای افزایش همکاری های اقتصادی 
و بازرگانی بین دو کشور بایستی گشایش پایانه ها و بازارچه های 
مرزی، ایجاد مناطق آزاد تجاری و برگزاری کمیسیون مشترک 
اقتصادی بین ایران و پاکســتان در رأس همکاری های بین دو 
کشور قرار گیرد.وی همچنین افزایش همکاری های چندجانبه 
در حوزه های منطقه و بین المللی را خواســتار شد.پاکستان به 

هیچ وجه علاقه مند به ادامه تنش های موجود نیست
جلیل عباس جیلانی، وزیر امور خارجه پاکســتان در این دیدار 
ضمــن تاکید بر پیوندهــای فرهنگی و دینی فــراوان بین دو 

کشــور، احترام به حاکمیت و تمامیت ارضی دو کشور را اصل 
اساسی همکاری های دو کشور دانست.وی ضمن ابراز تأسف از 
حادثه اخیر بین دو کشــور افزود: پاکستان به هیچ وجه علاقه 
مند به ادامه تنش های موجود بین ایران و پاکســتان نیســت 

و اگر توافقنامه های مشــترک بین دو کشــور اجرایی شده بود، 
شــاهد وضعیت موجود نبودیم. ایران و پاکســتان نمی توانند 
دهه ها دوســتی و برادری را کنار بگذارند؛ ما محکم پشت ایران 
ایســتاده ایم و دیدگاه های مشترک در نشست های چند جانبه 

و موضوعــات بین المللی داریم.جیلانی در پایان دعوت مقامات 
ارشــد پاکستان از رئیسی رئیس جمهوری اسلامی ایران جهت 

سفر به پاکستان را ابلاغ کرد.

نایب رییس مجلس در دیدار رییس گروه همکاری شــورای فدراســیون روسیه گفت: رژیم 
صهیونیســتی نه تنهــا خطری برای منطقه، بلکه خطری برای بشــریت اســت.به گزارش 
خبرگزاری مهر، »دیمیتری واســیلینکو« رئیس گروه همکاری شورای فدراسیون روسیه با 
»حجت الاســلام مجتبی ذوالنوری« نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی دیدار و گفت وگو 
کرد.ذوالنوری در این دیدار، مواضع فدراسیون روسیه در خصوص توقف جنگ در غزه را مهم 
برشــمرد و گفت: رژیم صهیونیستی نه تنها خطری برای منطقه، بلکه خطری برای بشریت 
است.نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه 
دو کشور تأثیرگذار در منطقه هستند و پارلمان های دو کشور می توانند در روابط دوستانه دو 
کشور تأثیرگذار باشند.وی افزود: سالیان متمادی است که روابط ایران و روسیه بسیار خوب 
بوده و روند رو به رشــد و رو به توســعه ای دارد و در عین حال که مشترکات مثبت فراوانی 

داریم، دارای دشمنان مشترک نیز هستیم.نایب رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
مواضع ایران و روســیه در موضوعات مختلف منطقه ای و بین المللی نزدیک است، خواستار 
همکاری هر چه بیشــتر طرفین در عرصه های مختلف شد و مقابله با یکجانبه گرایی آمریکا 
را از مهمترین اهداف این همکاری ها برشمرد.نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی از 
فلسطین به عنوان موضوع مشترک دو کشور یاد کرد و مواضع فدراسیون روسیه در خصوص 
توقف جنگ در غزه را مهم برشمرد.رئیس گروه همکاری شورای فدراسیون روسیه نیز با اشاره 
به موقعیت جغرافیایی روسیه و شرایط مناسب برای سرمایه گذاری، گفت: ظرفیت های بالایی 
برای گسترش همکاری های دو کشور در زمینه های مختلف وجود دارد.دیمیتری واسیلینکو 
در پایان این دیدار پیام ارسالی از »ویاچسلاو والودین« رئیس دومای دولتی فدراسیون روسیه 

خطاب به رئیس مجلس شورای اسلامی را به حجت الاسلام ذوالنوری تقدیم کرد.

وزیر امور خارجه کشورمان در فضای مجازی، مهم ترین محورهای سفر خود به پاکستان را تشریح کرد.به گزارش خبرگزاری مهرف »حسین 
امیرعبداللهیان« با اشاره به دیدارها و گفت وگوهای خود با مقامات عالی رتبه پاکستان در فضای مجازی مجازی نوشت: در جریان سفر به 
پاکستان با ژنرال عاصم منیر، رئیس ستاد ارتش، آقای انورالحق نخست وزیر و آقای جلیل عباس جیلانی وزیر امور خارجه این کشور دیدار و 
گفت وگو کردم.وزیر امور خارجه کشورمان افزود: توسعه مناسبات دوجانبه در زمینه تجاری، اقتصادی، علم و فناوری، انرژی، سیاسی، امنیتی 
و مرزی ذیل سیاست همسایگی دولت جمهوری اسلامی ایران، افزایش بازارچه های مرزی و بررسی آخرین تحولات منطقه ، مهم ترین محور 
رایزنی ها در اسلام آباد بود.وی ادامه داد: همچنین در نشست خبری مشترک با همتایم با بیان اینکه روابط دو کشور می تواند منبع مهمی 
برای صلح و ثبات پایدار در منطقه باشد بر عزم جدی طرفین جهت اتخاذ رویکردی مبتنی بر همکاری برای مقابله با خطر تروریسم تاکید شد. امیر عبداللهیان گفت: در پایان نیز تصریح کردم 

که به تروریست ها فرصت نخواهیم داد که امنیت ایران و پاکستان را هدف قرار دهند.

عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: رهبر انقلاب روی عقل و علم و عزم تاکید دارند؛ کسانی می توانند در جامعه راه را برای »خلق قدرت« هموار کنند که 
از این سه ویژگی برخوردار باشند.به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام »سید محمدحسن ابوترابی فرد« عضو جامعه روحانیت مبارز امروز در گردهمایی 
سراسری روسای شورای وحدت نیروهای انقلاب اسلامی، اظهار کرد: رویکرد جریان های سیاسی نسبت به یکدیگر، یکی از ملاک های وحدت است؛ البته 

به طور معمول نگاه ها معطوف به کمبودها و شکاف هاست که این امر، موجب کاهش انسجام  می شود.وی افزود: در بررسی، ارزیابی و رصد دیگران که در مورد تشکل ها و شخصیت ها است، 
باید نقاط مثبت و وحدت بخش را ملاحظه کرد و در نظر گرفت زیرا این دیدگاه، موجب تحکیم پیوندها در جامعه می شود.ابوترابی فرد گفت: رهبر انقلاب روی عقل و علم و عزم تاکید دارند؛ 
کسانی می توانند در جامعه راه را برای »خلق قدرت« هموار کنند که از این سه ویژگی برخوردار باشند؛ هر اندازه، سطح دیانت افراد بالاتر باشد، سطح آرامش و امنیت جامعه و همچنین 
سرمایه اجتماعی بالاتر می رود. امام خمینی)ره( نماد عقلانیت و دیانت بودند.امام جمعه موقت تهران ادامه داد: امروز به هر میزان که حوزه عقلانیت و دیانت ارتقا یابد، جامعه مخاطب ما 

در تصمیمات سیاسی و سطح دیانت و عقلانیت، ما را بالاتر خواهد دید و بیشتر به ما اعتماد می کند.

میرعبداللهیان:

بررسی تحولات منطقه ، مهم ترین محور رایزنی ها در اسلام آباد بود
ابوترابی فرد:

کسانی می توانند در جامعه »خلق قدرت« کنند که عقل و عزم داشته باشند

امیرعبداللهیان:

ایران و پاکستان هیچگاه اختلافات مرزی نداشته اند
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گزیده خبر

چگونه بدون مالیات طلا بخریم؟

یک کارشــناس بورس ضمن ارائه پیشنهاداتی به سرمایه گذاران در بازار سرمایه، گفت: 
متقاضیان عمومی می توانند به واسطه صندوق های سرمایه گذاری مشترک در بورس 
ســرمایه گذاری کنند. همچنین برای ســرمایه گذاری با مبالغ بالا می توان از طریق 
شرکت های سبدگردان اقدام کرد و متقاضیان خرید طلا بدون مالیات نیز می توانند از 
طریق صندوق های کالایی اقدام کنند.محمد حســین عسگری در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به اینکه بورس ایران تقریبا از بهمن ماه ۱۳۴۵ فعال است و در کل این دوره بازار 
همواره فعال بوده و گسترش بسیار قابل توجهی هم پیدا کرده است، اظهار کرد: در حال 
حاضر در حوزه اوراق بهادار و سهام شرکت ها دو تا بورس اوراق بهادار تهران و فرابورس 
ایران در حال فعالیت هســتند که شرکت های مختلف در این دو بورس پذیرش شده 
اند و ســهام شان در حال داد و ستد است.وی یکی از ویژگی های بورس به عنوان یک 
بازار متشــکل را بحث نوسانات دانست و ادامه داد: سهام شرکت ها به سرعت نسبت به 
اخبار و رویدادهایی که می افتد و پیش بینی هایی از آینده، واکنش نشــان می دهند.

به گفته این کارشــناس بورس، نوسانات جزئی از ذات بازار بورس اوراق بهادار است، به 
عنوان مثال اگر اخبار امیدوارکننده ای درباره افزایش تولید یک شــرکت یا افزایش نرخ 
محصولات یک شرکت وجود داشــته باشد این موضوع باعث افزایش سهام آن شرکت 
می شود و اگر ریسک هایی مثل محدودیت ها واردات و صادرات برای برخی از شرکت ها 
یا تحریم یا کاهش قیمت ها وجود داشته باشد می تواند در درآمدهای پذیرفته شده در 
بورس تاثیرگذار بوده و موجب کاهش قیمت ها می شود.عسگری بیان کرد: به طور کلی 
بورس اوراق بهادار به طور کلی بازار فعال و پویایی اســت و در این مدت شاهد پذیرش 
شــرکت های جدیدی در تابلوهای بورس اوراق بهادار تهران و فرابورس ایران و عرضه 
اولیه آنها هســتیم.این کارشناس بورس گفت: بازار سرمایه یکی از بازارهای مولد است 
و برخلاف بازارهای ســکه و ارز که ارزش افــزوده ای را برای اقتصاد ایجاد نمی کنند، 
باعث تامین نقدینگی شرکت ها و ناشران و همچنین نقدشوندگی سهامداران می شود.

پیشــنهاد سرمایه گذاری به واسطه صندوق های سرمایه گذاری مشترک یا قابل معامله 
وی با بیان اینکه بازار سرمایه نیازمند یک دانش تخصصی است، ولی این به معنی نیست 
کــه این بازار فقط برای افراد حرفه ای و متخصص بازارهای مالی اســت، افزود: قاعدتا 
عموم مردم هم می توانند با توجه به ابزارها و نهادهای جدیدی که در چند ســال اخیر 
توسعه یافته و باعث تعمیق بازار سرمایه کشور شده اند بیایند و سرمایه گذاری خود را 
به طور غیرمستقیم انجام دهند، یکی از این ابزارها صندوق های سرمایه گذاری مشترک 
یا قابل معامله است.به گفته عسگری، این صندوق ها توسط مدیران حرفه ای و مسلط 
به مسائل مالی و قوانین و مقررات مالی اداره می شوند و به طور ذاتی سرمایه گذاری در 
این صندوق ها به طور غیرمستقیم باعث کاهش ریسک سرمایه گذاران می شود. ضمن 
اینکه وقتی سهامی شــخصا خریداری می شود در کوتاه مدت یا میان مدت باید روند 
معاملاتی توسط شخص بررسی شود. وی ادامه داد: بررسی این روند نیازمند وقت است، 
در حالی که مدیران این صندوق ها تمام وقتشــان برای انجام معاملات است، آنها تمام 
مدت وقت خود را به رصد شرکت های مختلف، قیمت ها و سهام ها می گذارند، از این 
حیث عموم مردم هم می توانند در بازار سرمایه شرکت کنند و از منافع موجود در بازار 
استفاده کنند.پیشنهاد سرمایه گذاری با مبالغ بالا از طریق شرکت های سبدگردان این 
کارشناس بازار سرمایه یادآور شد: اگر مبلغ بیشتری برای سرمایه گذاری مد نظر است 
یعنی ۵۰۰ میلیون تومان یا یک میلیارد یا بیشتر، مردم می توانند این سرمایه گذاری را 
از طریق شرکت های سبدگردانی انجام دهند. این شرکت ها نهادهای مالی دارای مجوز 
از سازمان بورس اوراق بهادار هستند که در قالب قراردادی با سرمایه گذاران منابع مالی 
آنها را در سهام های مختلف سرمایه گذاری و اقدام به خرید و فروش می کنند و با توجه 
به حرفه ای بودن این افراد می توانند بازده بیشتری نسبت به بازده شاخص بورس اوراق 
بهادار و بازده سایر بازارها کسب کنند. پرداخت سود تضمینی با صندوق های با درآمد 
ثابت این کارشناس بورس گفت: یکی دیگر از ابزارهای مالی بازار سرمایه، صندوق های 
با درآمد ثابت یا با اوراق بهادار بدون ریســک است. این صندوق ها آن ریسک قیمت را 
ندارند و کارکردشان تضمین یک مقدار سود علی الحساب است. خرید طلا بدون مالیات 
از طریق صندوق های کالایی به گفته وی، چند ســالی اســت که صندوق های کالایی 
هم از دیگر این ابزارهاســت، به عنوان مثال صندوق طلا، افراد بدون اینکه خودشان را 
مســتقیما درگیر خرید و فروش سکه، طلا و شمش طلا شوند می توانند به هر میزانی 
که مد نظرشان است این واحدهای صندوق های طلا را خریداری و نگهداری کنند، این 
اوراق خیلی سریع قابل نقد شدن در بازار است و معاف از مالیات های مرسوم بازار طلا 
اســت. صندوق های سرمایه ریسک های بازار را کاهش می دهند این کارشناس بورس 
با بیان اینکه صندوق های سرمایه به طوری است که افراد به جای آنکه مستقیم خرید 
و فروش را در بازار بورس اوراق بهادار انجام دهند می توانند غیرمســتقیم این کار را از 
طریق صندوق های ســرمایه گذاری انجام دهند، اظهار کرد: این صندوق ها با سرمایه 
گذاری با مدیریت سبد سهام سعی می کنند ریسک های موجود در بازار را کاهش دهند 
و خیلی سریع با دقت و کیفیت بالایی خرید و فروش اوراق بهادار را انجام دهند و افراد 
می توانند با خیال راحت و بدون اینکه مســتقیما درگیر اخبار و اطلاعات شرکت های 
مختلف هستند می توانند در این صندوق ها سرمایه گذاری کنند. عسگری ادامه داد: این 
صندوق ها تحت نظارت سازمان بورس اوراق بهادار است و مدیران این صندوق ها حتما 
باید دارای یکسری صلاحیت های عمومی و تخصصی باشند و سازمان بورس بر فرآیند 
این صندوق ها نظارت می کند؛ بنابراین از این حیث می توان گفت، سرمایه گذاران با 
خیال راحت سرمایه گذاری خود را انجام دهند. اختلاف بازدهی ارز و سکه و سپرده های 
بانکی با بازار سرمایه  وی با بیان اینکه نگاه به بازدهی که سهامداران در بلند مدت کسب 
کردند، خودش گواه جذابیت و ارحجیت ســرمایه گذاری در بورس اوراق بهادار اســت، 
تاکید کرد: به طور کلی در یک بازه زمانی ۲۰ ساله یا ۳۰ ساله سرمایه گذاری در بورس 
اوراق بهادار و سهام شرکت ها با اختلاف دارای بیشترین بازدهی نسبت به سایر بازارها 
است، بازار ارز، سکه و سپرده های بانکی است اختلاف بسیار فاحشی را با بازار سرمایه 
دارند. این کارشناس بورس تصریح کرد: البته در سه سال اخیر بازار بورس اوراق بهادار 
به خاطر ریزش بی ســابقه بورس در سال ۱۳۹۹ کمتر از بقیه بازارها بوده، اما با توجه 
بــه اصلی که در بازارها وجود دارد و آن اینکه بهرحال بازدهی بازارها یکدیگر را تعقیب 
کرده و بهم می رسد، پیش بینی کرده که بازار سرمایه هم این عقب ماندگی خود را در 
چند ســال اخیر بتواند در کشور و منطقه رفع کرده و ثبات خود را کسب کند.به گفته 
وی، بهترین روش ســرمایه گذاری از دید اقتصاد کلان حتما سرمایه گذاری در بورس 
اوراق بهادار است، زیرا باعث تامین نقدینگی شرکت ها می شود و شرکت ها می توانند 
با افزایش سرمایه منابع مورد نیاز خود را برای اجرای طرح ها و پروژه ها بدست بیاورند و 
از آن طرف مسئله نقدشوندگی هم موجودیت دارد و می توانند خیلی سریع سهامداران 

یک شرکت سهام خود را بفروشند و انتقال مالکیت اتفاق بیفتد.

قوانین هم بساط حواله فروشی 
خودروها را جمع نکرد!

در حالیکه خرید و فروش حواله خودروها، طبق تاکید صریح مسئولان ممنوع 
اســت؛ اما همچنان بازار خرید و فروش حواله ها بسیار داغ و رایج بوده؛ غافل از 
اینکه در این بین تعداد زیادی از خریداران متضرر شــده و به  سبب غیرقانونی 
بودن فعل صورت گرفته، دست شــان هم به جایی بند نیست.به گزارش ایسنا، 
زمانی که خودروها به صورت قرعه کشی انجام می شد و "منتخب نهایی" از گردونه 
قرعه کشــی خارج می شد،   بازار خرید و فروش حواله ها هم به راه افتاد. آنقدر 
تفاوت قیمت کارخانه تا بازار زیاد بود که مشتریان زیادی را ترغیب به مشارکت 
در طرح های فروش خودرو و فروش در بازار آزاد می کرد.این در حالیســت که 
از همــان ابتدا خرید و فروش حواله های خودرو ممنوع بود و حتی در برهه ای 
)همان ابتدای اجرای طرح های فروش خودروسازان به صورت قرعه کشی( سند 
خودروها یکسال در رهن شــرکت باقی می ماند تا امکان فروش نداشته باشد.

اما حتی زمانی که این پیش شــرط برداشته شــد و دیگر در رهن ماندن سند 
خودروها مطرح نبود، باز هم از تب و تاب فروش حواله های خودرو کاسته نشد؛ 
حتی اکنون که ســه سالی می شود محصولات خودروسازان در قالب طرح های 
مختلف فروش عرضه شده و عمر فروش های قرعه کشی و حتی قرعه کشی های 
نوبت دهی هم تمام شده و دیگر محصولات ظرفیت مازاد خودروسازان هستند 
و در ســامانه یکپارچه عرضه می شوند، باز هم بساط دلالی ها و خرید و فروش 
حواله ها جمع نشــده است.همچنان ســایت ها و کانال های بسیاری در فضای 
مجازی برای خرید حواله  خودرو مشــتریان آگهی و ثبت درخواست می کنند 
و بعضا با قیمت های بســیار بالا خریدار حواله مشتریان اند.متاســفانه علیرغم 
ممنوعیت و غیرقانونی بودن خرید و فروش حواله ها، اما همچنان این بســاط 
پهن اســت و حتی مشــمول خودروهای وارداتی که دیگر رقم های میلیاردی 
دارند، می شــود و این امر آنقدر با سرعت گســترش پیدا کرده و مرسوم شده 
که خریدار و فروشنده در کانال ها و شبکه های مجازی با یکدیگر بر سر قیمت 
چانه هم می زنند و خریدار تقاضای تخفیف از فروشنده دارد.در این میان شاید 
کسانی )مصرف کننده واقعی( هم هستند که به هر دلیلی نتواستند در طرح های 
فروش اقدام به ثبت نام و خرید خودرو کنند، اما اکثر این "افراد دورِ سفره  خرید 
و فروش حواله" دلالان اند که به سودای فروش بالاتر، حاضرند با قیمت های بعضا 
غیرواقعی حواله مشــتریان را از آن ها خریداری کنند.این درحالیست که برای 
مصرف کننده واقعی، در صورت هرگونه پیشامدی، خریدار حواله متضرر خواهد 
شــد؛ چراکه تا زمان تحویل خودرو، هیچ چیز مشــخص نیست و فرد ثبت نام 
کننده خود بایستی برای دریافت خودرو اقدام کند و خریدار نمی تواند محصول 
را قانوناً تحویل بگیرد و عملا به آن دسترســی ندارد؛ بنابراین موارد بســیاری 
تاکنون گزارش شــده که پس از خرید حوالــه آن هم با قیمت ها غیرمتعارف، 
دیگر فروشــنده زیر بار موضوع نرفته و دســت خریدار به جایی نرسیده است.

نهادهای نظارتی نمی بینند؟این درحالیســت که با یک جست وجوی ساده در 
اینترنت تعداد بالایی از صفحات و سایت های مختلف بالا می آید که در آن ها به 
صورت عادی، خرید و فروش حواله انجام می شود؛ بنابراین سوال اینجاست که 
در حالی که این ســایت ها بسیار در دسترس اند، آیا نهادهای نظارتی و مسئول، 
تاکنون به ایــن آگهی ها در اینترنت یا صفحات مجازی خود، برنخورده اند؟ آیا 
تاکنون، طی این ســه ســال، پیامکی با مضمون "خریدار حواله  خودروی شما 
هســتیم" دریافت نکرده اند؟علیرغم همه  تاکیدهــا بر ممنوعیت معامله  حواله  
خودروها و هشدارها نســبت به این اقدام اما نه تنها این معاملات رنگ نباخته 
که با سرعت هر چه تمام، بیشتر رواج پیدا می کند و هر روز بر تعداد سایت ها 

و کانال ها اضافه می شود.

بنزینی با سوءاستفاده  مقابله  برای  طرحی 

افزایش ۱۷ درصدی قیمت خرید تضمینی گندم؛ نرخ تعیین شده مناسب است؟

دولت به تازگی طرح جدیدی را با هدف مقابله با قاچاق و عرضه خارج از 
شبکه بنزین اجرایی کرد که بر اساس آن، سهمیه بنزین آزاد در کارت های 
سوخت کاهش یافت اما این طرح ظاهرا چندان به مذاق بعضی ها خوش 
نیامده است.به  گزارش ایسنا، سهمیه بنزین ۳۰۰۰ تومانی در کارت های 
سوخت شــخصی، در هفته گذشته با هدف کاهش و جلوگیری از بحث 
قاچاق و کنترل ســهمیه آزاد، از ۱۵۰ لیتر بــه ۱۰۰ لیتر کاهش یافت. 
هرچند این طرح تغییری در شرایط عموم مردم ایجاد نکرده و در سهمیه 
بنزین یارانه ای نیز تغییری ایجاد نشــده است، اما باز هم مخالفانی را به 
همراه داشــت.عمده قاچاق سوخت از طریق استان های مرزی و به دلیل 
اختلاف قیمت با کشورهای همسایه صورت می گیرد. با توجه به افزایش 
قیمت بنزین در ایران طی ســال های ۱۳۹۳ و ۱۳۹۴ این اختلاف بسیار 
ناچیز شده، ولی در سال ۱۳۹۶ و به دلیل روند افزایشی نرخ ارز و قیمت 
نفــت در بازارهای جهانی، اختلاف قیمت بنزین در ایران در مقایســه با 
کشورهای همسایه تفاوت محسوسی پیدا کرده است.وزارت نفت در این 
سال ها از روش های موثری برای کنترل قاچاق سوخت بهره گرفته است 
که سامانه تجارت آسان، سامانه کنترل پیمایش ناوگان حمل ونقل دیزلی، 
سامانه bss )فروش مابه التفاوت باک خودروها در مرز(، سامانه گلوگاه های 
سیستان و بلوچستان، کدینگ خودروهای سیستان و بلوچستان، سامانه 
بارنامه برخط انبارها و ســامانه رســید و ارســال نیروگاه ها از مهم ترین 
تمهیدات وزارت نفت برای کنترل مصرف سوخت بوده که اثر قابل توجهی 
بر کنترل قاچاق ســوخت در کشور داشته اســت.در تازه ترین اقدام نیز 
وزارت نفت کاهش کاهش ســهمیه بنزین آزاد بــه ۱۰۰ لیتر و کاهش 
ذخیره سهمیه بنزین ۱۵۰۰ تومانی از ۹ ماه به ۶ ماه یعنی زمان قبل از 
کرونا را در دســتور کار خود قرار داد؛ طرح دیگری نیز به صورت پایلوت 
در اســتان زاهدان اجرایی شد که بر اســاس آن با اجرای این طرح که 
برای بازدید و ثبت مشخصات خودروهای پلاک غیربومی استان درحال 
بهره برداری و اجراســت، فرآیند کدینگ کارت ســوخت تسهیل خواهد 
شد و زمان انتظار کدینگ کاهشی قابل توجه خواهد یافت.اما اجرای این 

طرح با اعتراض حسینعلی شهریاری - نماینده مردم زاهدان در مجلس 
شورای اسلامی روبرو شد، او در سخنان خود در تذکری با اشاره به کاهش 
سهمیه بنزین در استان سیستان و بلوچستان از رئیس جمهور خواست تا 
دستوری برای لغو این مصوبه صادر کند.به گفته وی تصمیمی که دولت 

راجع به کاهش سهمیه بنزین اتخاذ کرد، متأسفانه در استان سیستان و 
بلوچستان که وسعت آن به اندازه چند استان کشور است، مشکلاتی ایجاد 
کرده است. تعداد زیادی از مردم استان سیستان و بلوچستان به خصوص 
جوانان به دلیل بیکاری مشغول مسافرکشی هستند؛ همچنین کسانی که 

شغلشــان در روستاهاست و در شهر سکونت دارند، فاصله های ۱۰۰ الی 
۲۰۰ کیلومتر را باید رفت و آمد کنند و کاهش سوخت مشکلات زیادی 
را ایجاد کرده اســت.علی اکبر عرب عامری - مدیر عملیات شــرکت ملی 
پخش - اما در این  رابطه به ایسنا گفت: این طرح به صورت پایلوت و در 
یک شــهر زاهدان و زابل اجرایی شده است و می تواند شلوغی جایگاه ها 
و سوءاستفاده از کارت های شخصی را مدیریت کند، جزئیات اجرای این 
طرح بدین صورت اســت که خودرو با پلاک کدینگ یعنی خودرویی که 
مجاز به ســوخت گیری در زاهدان اســت، می تواند ۶۰ لیتر بنزین را به 
عنوان لایــه یک بدون محدودیت در همه جایگاه ها دریافت کند و ۱۰۰ 
لیتر بعدی هفته ای ۲۵ لیتر در جایگاه های مختلف امکان سوخت گیری 
دارد.وی با بیان اینکه با اجرای این طرح استفاده از کارت سوخت مدیریت 
می شود، گفت: موضوع مورد بحث این است که آیا ۱۰۰ لیتر کافی بوده 
و یا خیر که خارج از مســوولیت شــرکت ملی پخش بوده و هر تصمیم 
دیگری باید مورد ارزیابی قرار گیرد.مدیر عملیات شــرکت ملی پخش با 
بیان اینکه تعمیم این طرح به کل استان مشمول زمان خواهد بود، اظهار 
کرد: این برنامه صرفا نوع و رفتار ســوخت گیری را رصد می کند و اینکه 
ایــن ۱۰۰ لیتر کفایت می کند و یا خیر مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت؛ 
این برنامه این موضوع را تعیین می کند که ســوخت گیری خودرو دارای 
پلاک کدینگ با کارت سوخت همان خودرو انجام شود و سوءاستفاده ای 
در این راستا صورت نگیرد.به گفته وی این طرح با هدف کاهش قاچاق و 
عدم استفاده از کارت های مختلف اجرایی می شود؛ باتوجه به اینکه حمل 
سوخت قاچاق اغلب توسط نیسان ها صورت می گیرد و این موضوع موجب 
افزایش مصرف بنزین در اســتان می شود که لازم است مدیریت شود.هر 
چند که طرح دولت با هدف کاهش مقابله با قاچاق اجرایی شده اما لازم 
اســت تا تمام ابعاد آن مورد بازنگری قرار بگیرد تا مردم با مشــکل برای 
تامین ســوخت مواجه نشوند و از آنجایی که طرح درنظر گرفته شده به 
صورت پایلوت و تنها در دو شــهر اجرایی شده به نظر می رسد که دولت 

قبل از تعمیم آن به کل استان تدبیر کافی خواهد داشت.

با نگاهی به قیمت خرید تضمینی گندم در ســال های گذشــته می توان دریافت که این نرخ 
نســبت به سال قبل افزایش ۱۷ درصدی و نسبت به ســال آخر دولت دوازدهم افزایش ۲۵۰ 
درصدی داشته است، با این اوصاف حال این سوال مطرح می شود که قیمت تعیین شده گندم 
با توجه به شرایط موجود مناسب است؟به گزارش ایسنا،   ۲۷ دی  ماه سال جاری قیمت خرید 
تضمینی گندم برای سال زراعی ۱۴۰۲-  ۱۴۰۳ از سوی وزیر جهادکشاورزی پس از گذشت 
چهار ماه از آغاز سال زراعی با قیمت ۱۷ هزار و ۵۰۰ تومان اعلام شد که از قیمتی که پیش تر 
در شورای قیمت گذاری برخی فعالان حوزه کشاورزی و نمایندگان پیشنهاد داده بودند ۲۰۰۰ 
تومان کمتر بود.تعیین قیمت ۱۷ هزار و ۵۰۰ تومان برای خرید تضمینی هر کیلو گندم اما از 
ابتدای اعلام رســمی، محل مناقشه بسیاری از فعالان حوزه کشاورزی و کارشناسان اقتصادی 
دولت شد. برخی از فعالان حوزه کشاورزی و کشاورزان معتقدند قیمت گندم با توجه به تورم 
و افزایش هزینه های تولید، باید قیمتی بیش از ۱۷ هزار تومان باشد  تا کشاورزان برای کشت 
سال بعد این محصول استراتژیک میل و رغبت داشته  باشند.این فعالان معتقدند که بهتر است 
در قیمت تعیین شده برای گندم بازنگری صورت گیرد.احتمال می دهیم  قیمت گندم اصلاح 
شود قاسم پیشه ور - رئیس اتاق اصناف کشاورزی - با بیان اینکه بر اساس قانون باید قیمت 
خرید تضمینی پیش از شروع کشت اعلام تا کشاورزان سود و زیان آن را بررسی و سپس اقدام 
به کشــت کنند به ایسنا گفت: انتظار داریم که در قیمت اعلام شده بازنگری شود و همچنین 
سیاست های حمایتی مانند یارانه کود، بیمه و...برای کشاورزان اجرایی تا کشاورزان دلگرم شوند 
و به کاشت محصولات دیگری روی نیاورند. پیشه ور با اشاره به اینکه سال گذشته  نیز قیمت 
گندم افزایش یافت، اظهار کرد: در ســنوات قبل هم در قیمت گندم بازنگری شــد و احتمال 
می دهیم با توجه به اینکه ممکن اســت شرایط اقلیمی از جمله خشکسالی، شرایط سیاسی 
و... بر قیمت گندم تاثیر بگذارد مجددا نیز اصلاح قیمت صورت بگیرد.از طرف دیگر اما برخی 
کارشناســان اقتصادی قیمت تعیین شده را مناسب می دانند و می گویند که ۱۷ هزار و ۵۰۰ 
تومان با توجه به هزینه های دولت در سال گذشته برای گندم و افزایش قیمتی که طی دو سال 
قبل داده به نســبت میانگین قیمت سه سال قبل مناسب است. مستندات برای تغییر قیمت 

گندم باید ارائه شود مهدی سروی_ کارشناس اقتصادی - می گوید که قیمت تعیین شده برای 
گندم معقول اســت و اگر کسی به قیمت گندم اعتراض دارد باید مستندات خود را نسبت به 
هزینه های تولید و اینکه قیمت تعیین شــده منصفانه نیست، ارائه دهند.به گفته وی میانگین 
هــر تن گندم وارداتــی ۲۵۰ دلار در تن بوده که با دلار ۵۰ هزار تومانی نهایتا ۱۴ هزار تومان 
می شود. در نتیجه قیمت ۱۷ هزار و ۵۰۰ تومان از قیمت واردات نیز بالاتر است.وی با اشاره بر 
اینکه نباید قیمت را به گونه ای تعیین کنیم که گندم از خارج به داخل  یا برعکس آن قاچاق 
شــود، افزود: اگر چه افزایش قیمت گندم باعث افزایش حاشیه سود کشاورزی می شود اما به 
تبع آن قیمت نهاده های دامی، از آن طرف قیمت گوشــت و مرغ افزایش می یابد. در نتیجه 
باید تعادلی بین قیمت گندم و سایر محصولات برقرار باشد.نگاهی بر قیمت و خرید گندم در 
ســال های گذشــته با نگاهی اجمالی به خرید تضمینی گندم قبل از سال ۱۴۰۰ و پس از آن 
نشــان می دهد که این نرخ با افزایش ۲۵۰ درصدی همراه بوده اســت؛ همچنین وزارت جهاد 
کشــاورزی با کمک شرکت بازرگانی دولتی و سازمان تعاون روستایی  سال زراعی گذشته که 
شــهریور ماه امسال به پایان رســید حدود ۱۰ میلیون و ۴۰۰ هزار تن گندم به نرخ ۱۵ هزار 
تومان از کشاورزان خریداری  کردند و میزان تولید گندم نیز به حدود ۱۳ میلیون و ۵۰۰ هزار 
تن رسید.بنا بر گزارش های موجود برای خودکفایی در بخش گندم بایستی ۱۴ تا ۱۵ میلیون 
تن گندم تولید و خرید تضمینی نیز به ۱۱ تا ۱۲ میلیون تن برســد که گفته می شــود برای 
خرید این میزان گندم از کشاورزان به بیش از ۲۰۱ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است.قیمت 
جدید خرید تضمینی گندم، افزایش ۱۷ درصدی را نسبت به نرخ خرید تضمینی در سال قبل 
)۱۵ هزار تومان( نشان می دهد که این نرخ نسبت به نرخ سال ۱۴۰۰‐۱۳۹۹ یعنی سال آخر 
دولت دوازدهم )۵۰۰۰ تومان( افزایش ۲۵۰ درصدی داشــته است.لازم به ذکر است که سال 
آخر دولت دوازدهم قیمت خرید تضمینی هر کیلو گندم ۵۰۰۰ تومان تعیین شد که رضایت 
کشــاورزان را به همراه نداشــت و همین امر منجر به این شد که میزان خرید تضمینی گندم 
کاهش محسوسی داشته باشد و به عدد ۴ میلیون و ۷۰۰ هزار تن رسید. میزان تولید نیز در 

این دوره ۸ میلیون تن بود و کشاورزان میل و رغبتی به تولید نداشتند.

مدیر مرکز راهبری شبکه گاز کشور )مرکز دیسپچینگ( گفت: با کاهش فراگیر دما در کشور و تداوم آن در هفته جاری، مصرف گاز در 
بخش خانگی و تجاری به حدود ۶۰۰ میلیون مترمکعب در روز رسید که رکورد جدیدی از ابتدای سال بوده است.به گزارش ایسنا، سعید 
عقلی، با اعلام این خبر، اظهار کرد: روز گذشته، مصرف گاز در بخش خانگی، تجاری و صنایع غیرعمده برای نخستین بار از ابتدای سال، 
به حدود ۶۰۰ میلیون مترمکعب در روز، یعنی معادل ۷۰ درصد کل گاز تولیدی کشــور رســید که نشان از روند افزایشی مصرف گاز در 
بخش خانگی به دلیل افزایش سرما در بیشتر استان های کشور دارد.وی شرط عبوری آرام از زمستان پیش رو را مدیریت مصرف گاز در 
تمامی بخش ها عنوان کرد و گفت: از آن جا که مصارف بخش خانگی، تجاری و صنایع غیرعمده بیش از ۷۰ درصد از گاز تحویلی به شبکه 
انتقال کشور را به خود اختصاص داده، از تمامی هم وطنان می خواهیم تا با مدیریت مصرف انرژی، از طریق استفاده از تجهیزات گرمایشی 
با راندمان بالا، رعایت دمای مناسب محیط و جلوگیری از هدررفت انرژی به ویژه در بخش های خانگی و تجاری، به حفظ جریان پایدار گاز 

در تمامی بخش ها در اقصی نقاط کشور کمک کنند.

قیمت نفت پس از کاهش بیش از یک درصدی در روز گذشته، در اوایل معاملات صبح سه شنبه، تحت تاثیر تجدید نگرانی ها نسبت به مختل 
شدن عرضه، بهبود یافت.به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۱۷ سنت معادل ۰.۲۱ درصد افزایش، به ۸۲ دلار و ۵۷ سنت در هر بشکه 
رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۱۷ سنت معادل ۰.۲۲ درصد افزایش، به ۷۶ دلار و ۹۵ سنت در هر بشکه رسید.هر دو 
شاخص روز دوشنبه بیش از یک دلار کاهش پیدا کردند زیرا عمیق شدن بحران املاک، نگرانی ها نسبت به تقاضا از سوی چین را برانگیخت.سورو 
سارکار، سرپرست تیم بخش انرژی بانک دی بی اس در این باره گفت: معاملات نفت با احتساب ریسک های ژئوپلیتیکی، بالای ۸۰ دلار آمریکا در 

هر بشکه، داد و ستد می شود و اگر واکنش شدید آمریکا وجود نداشته باشد، این روند صعودی ظرف یک یا دو هفته از تحلیل خواهد رفت.واشنگتن، به دنبال حمله مرگبار هواپیماهای 
بدون سرنشین در اردن و کشته شدن نظامیان این کشور، متعهد شد که تمام اقدامات لازم را برای دفاع از نیروهای خود انجام دهد.رشد قیمت نفت در آستانه نشست سیاست پولی بانک 
مرکزی آمریکا روی داد که از روز سه شنبه آغاز شد. انتظار می رود سیاستگذاران آمریکایی، نرخ های بهره را ثابت نگه دارند اما بعضی از سرمایه گذاران بر این باورند که بانک مرکزی آمریکا 
ممکن است از حمایت از افزایش نرخ های بهره دست بکشد. نرخ های بهره پایین تر، برای قیمت نفت مثبت هستند و می توانند تقاضا برای نفت را تقویت کنند.طبق افزار دیده بان فدرال 

شرکت CME، بازارها اکنون احتمال کاهش نرخ بهره توسط بانک مرکزی آمریکا در مارس را ۴۷ درصد ارزیابی می کنند که کمتر از ۸۸ درصد در یک ماه قبل است.

قیمت نفت به مسیر افزایشی برگشتتب مصرف گاز بالا گرفت
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به گفته مدیرعامل یک شــرکت دانش بنیان، در سال جاری وزارت بهداشت برای 
غربالگری ســرطان روده اقــدام کرد که یک میلیون نفر بــا کیت های نانویی این 
شــرکت غرباگری شــدند. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ستاد نانو، شرکت 
زیست تشخیص ســنجه تولیدکننده انواع مختلف کیت های تشخیص طبی است 
که کیت تشخیص سرطان روده، کیت تشخیص بارداری، کیت تشخیص هورمون 
زنانه LH، کیت تشخیص نشانگر تروپونین قلبی )cTnI( برای تشخیص بروز سکته 
قلبی و همچنین نانوذرات طلا از جمله محصولات نانویی این شــرکت است. حامد 
باقری، مدیرعامل شــرکت دانش بنیان زیست تشخیص سنجه اظهار کرد: دو نوع 
کیت برای تشخیص سرطان روده داریم، کیت نسل قدیم که در ایران وارداتی است 
و کیت نســل جدید. هر دو کیت نانویی هستند، از کیت نسل قدیم در حال حاضر 
یک میلیون کیت در ســال تولید داریم که برای غربالگری در خانه های بهداشــت 
اســتفاده می شود. وزارت بهداشــت اقدام به ارزیابی ۳ میلیون نفر برای غربالگری 
سرطان روده کرده که یک سوم از این افراد با کیت نانویی شرکت زیست تشخیص 
ســنجه غربالگری شــده اند. کیت جدید نیز در مرحله کارآزمایی بالینی است. در 
بیمارستان های طالقانی و شریعتی روی ۴۰۰ بیمار این کیت ها مورد آزمایش قرار 
گرفته اســت. پس از عبور از این مرحله و تایید محصــول، به دنبال صادرات این 
کیت های نسل جدید هستیم. این دانش آموخته دکتری رشته بیوتکنولوژی پزشکی 
از دانشــگاه تربیت مدرس گفت: برای تولید کیت های تشــخیصی از نانوذرات طلا 
اســتفاده می کنیم که این نانوذرات با ابعاد ۲۰ تــا ۴۰ را خودمان تولید می کنیم. 
مدیرعامل شرکت زیست تشخیص سنجه افزود: سرطان روده سومین سرطان شایع 
در بین انواع ســرطان ها و دومین علت مرگ ومیر ناشــی از سرطان است، یکی از 
فاکتورهایی که شانس درمان را افزایش می دهد تشخیص زودهنگام سرطان است. 
افراد بالای ۵۰ ســال هر سال یک بار باید برای سرطان روده غربالگری شوند. برای 

این تعداد نمی توان از کولونوسکوپی استفاده کرد.

رییس ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی گفت: ما پیگیر این موضوع 
هســتیم که اینترنت ماهواره ای در ایران از طریــق ۲ یا چند اپراتور و در فضای 
کاملا رقابتی به کاربران ارائه شود. امیر محمدزاده لاجوردی رئیس سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطــات رادیویی در گفت وگو با خبرنــگار مهر در خصوص آخرین 
وضعیت اینترنت ماهواره ای در کشــور گفت: در موضــوع اینترنت ماهواره ای در 
کشور در حال حاضر امسال اولین اپراتور، حقوق سرزمین جمهوری اسلامی ایران 
را امضا کرد و پذیرفت و در حال حاضر در مرحله بررســی و دریافت مدارک برای 
ارائه پروانه به آن هســتیم. وی با اشــاره به اینکه زمان استفاده کاربران ایرانی از 
اینترنت ماهواره ای مشخص نیست افزود: زمان بندی دادن برای این موضوع خیلی 
سخت است چون خیلی وابسته به اپراتوری است که در حال حاضر در حال گرفتن 
پروانه اســت بنابراین زمان خاصی نمی توان ارائــه داد ولی ما پیگیر این موضوع 
هســتیم که حداقل دو اپراتور بتوانند شــرایط ما را بپذیرند و بتوانند به کاربران 
سرویس بدهند. لاجوردی در ادامه در خصوص استقبال از اپراتورهای دیگر برای 
ارائه اینترنت ماهواره ای در کشــور گفت: ما همیشه مخالف انحصار هستیم و در 
حال حاضر یک اپراتور شرایط ما را پذیرفته است ولی اپراتور دوم هنوز نپذیرفته 
است. فضا باز است که اپراتورهای دیگر بیایند و فضا رقابتی شود. وی با اشاره به 
هدف از ارائه این سرویس در کشور افزود: خدمات ماهواره ای در جمهوری اسلامی 
با هدف تقویت و توسعه زیرساخت ارتباطی کشور بالاخص در مناطق صعب العبور 
و ارائه ســرویس مقرون به صرفه و با کیفیت در مناطق روستایی و دور افتاده، به 
عنــوان یکی از کاربردهای اصلی اینترنت ماهواره ای انجام می شــود که با اعطای 
این مجوز این امکان فراهم خواهد شــد. لاجوردی افزود: همچنین ارائه خدمات 
ارتباطی در شرایط بحران نیز از جمله کاربردهای ارائه شده توسط اپراتور اینترنت 
ماهواره ای اســت. به گزارش مهر، همزمان با اختتامیه کنفرانس جهانی ارتباطات 
رادیویی )WRC-۲۳( در شــهر دوبی، قواعد سرزمینی جمهوری اسلامی ایران به 
امضای مدیرعامل شرکت یاه کلیک رسید تا مقدمات فعالیت قانونی این شرکت 
برای ارائه خدمات اینترنت ماهواره ای در کشــور فراهم شود. با توجه به سیاست 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات که تعامل با شرکت های بین المللی ارائه دهنده 
خدمات ارتباطی که قواعد ســرزمینی کشورمان را به رسمیت می شناسند را در 
اولویت دیپلماســی خود قرار داده اســت و پس از ماه ها مذاکره با اپراتور خدمات 
 ،)YahSAT( وابســته به شرکت یاه ست )YahClick( اینترنت ماهواره ای یاه کلیک
این شرکت جمعه ۲۴ آذر در محل سرکنسولگری ایران در شهر دوبی و با حضور 
قائم مقام وزیر ارتباطات و رئیس ســازمان تنظیم مقــررات و ارتباطات رادیویی، 
سرکنســول ایران، مشــاور وزیر ارتباطات در امور بین الملل، معاون راهبردی و 
توسعه بازار رگولاتوری و تعدادی از مدیران ارشد سازمان، رسماً قواعد سرزمینی 

)Landing Right( مصوب کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات کشور را پذیرفت.

یک مدیر دانش بنیان اعلام کرد؛

غربالگری سرطان روده یک 
میلیون نفر با کیت نانویی

لاجوردی؛

مذاکره با اپراتور دوم اینترنت 
ماهواره ای برای ورود به ایران

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

معماری باشکوه ایران !!

ازهر دری خبری !!

فروش فورد دولوکس کوپه هات راد ۱۹۴۰ با پیشرانه ۸ سیلندر

بازتولید یک دستگاه فورد دولوکس کوپه ۱۹۴۰ با پیشرانه ۸ سیلندر مدرن، به سبک هات راد انجام شده است. خودرویی که مشاهده می کنید فرایند بازتولید مفصلی 
را پشت سر گذاشته و علاوه بر پیشرانه یاد شده به گیربکس ۳ سرعته اتوماتیک، اکسل عقب سفارشی، رنگ متالیک مارون و پوشش آبی کابین مجهز است. از دیگر 
تجهیزات آن می توان بازوهای کنترلی جلویی موستانگ، فنرهای پیچشی در بخش جلو، فنرهای تخت عقب، ترمزهای دیسکی جلو، رینگ های ۱۵ اینچی فولادی، 
شیشه عقب جدا، سیستم برق ۱۲ ولت، کاربراتور چهار دهانه ادلبروک، رادیاتور آلومینیومی و سیستم اگزوز متفاوت اشاره کرد. این فورد هات رود قبلًا توسط فرد 
دیگری بازسازی شده و فروشنده فعلی در سال ۲۰۱۵ آن را خریداری کرده است؛ اما مالک فعلی نیز تلاش هایی برای تنظیم بهتر پیشرانه و تعویض واتر پمپ، زنجیر 
تایم، کالیپر ترمز جلو و… انجام داده است. دولوکس کوپه موردبحث با تاریخچه بازسازی و سرویس سال ۲۰۰۵ تاکنون به فروش می رسد و مشکلی از بابت خرید و 
فروش و مالکیت جدید وجود ندارد. همچنین باید گفت فرایند رنگ آمیزی و برخی تغییرات دیگر در زمان مالکیت فرد قبلی انجام شده است. مالک فعلی نیز اقدام 
به تعویض اکثر قطعات سیستم ترمز کرده تا خودرو نیروی توقف بهتری داشته باشد؛ اما وقتی وارد کابین شوید شاهد صندلی نیمکتی جلویی و صندلی های عقب 
متفاوت با پوشش آبی خواهید بود. پوشش داخلی سقف و درها نیز با همین پوشش رنگی مزین شده اند. در این بخش داشبورد مشکی رنگ، کف پوش های قهوه ای، 
دسته دنده نصب شده در کف خودرو، بخاری و کمربندهای ایمنی جلو دیده می شوند. سرعت شمار جدید و نشانگر میزان سوخت، دمای مایع خنک کننده، ولتاژ باتری 

و فشار سوخت نیز توسط یک تریم نقره ای رنگ احاطه شده اند. کارکرد فعلی خودرو به حدود ۱۴۵۰۰ کیلومتر می رسد اما رقم واقعی کارکرد آن مشخص نیست.

اخراج بهترین گلزن اردن از اردوی تیم

پیشنهاد

چهره روز

کتاب همنوایی شبانه ارکستر چوبها

جف بریجز
جــف بریجــز در ۴ دســامبر ۱۹۴۹ در لس 
آنجلس، کالیفرنیا زاده شــد. پــدرش »لوید 
بریجز« هنرپیشهٔ سرشناس سینما و تلویزیون 
و مادرش دوروتی سیمپسون )دورتی بریجز( 
نیز از هنرپیشــگان آن زمان بود.نخســتین 
حضور ســینمایی جف بریجز در ۲ سالگی و 
همراه با مادر و برادر ده ســاله اش بو بریجز در 
فیلم دوســتی که او دارد و بدون اینکه نامی 
از دو کــودک در تیتراژ آن آورده شــود رقم 
خورد. پس از آن و درسال های نوجوانی نیز در 
چندین فیلم سینمایی و تلویزیونی ظاهر شد. 
ولی نخستین نقش مهمش را در سال ۱۹۷۱ 
و فیلم آخرین نمایــش فیلم بازی کرد که به 
خاطر آن، نامزد دریافت جایزهٔ اسکار بهترین 
بازیگر نقش دوم مرد شــد. در سال ۱۹۷۴ در 
فیلم رعدوبرق با کلینت ایســتوود همبازی شــد و در سال ۱۹۷۵ برای دومین بار نامزد دریافت 
جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر نقش دوم مرد برای همین فیلم شد.در سال ۱۹۷۵ و سر صحنهٔ فیلم 
رانچو دلوکس با همســرش سوزان گستون آشنا شد و در سال ۱۹۷۷ با او ازدواج کرد. ثمرهٔ این 
ازدواج ســه دختر به نام های ایزابلا، جســیکا، و هایلی هستند که در سال های ۱۹۸۱، ۱۹۸۳ و 
۱۹۸۵ به دنیا آمدند.جف بریجز در سال ۱۹۸۵ برای بار سوم نامزد دریافت جایزهٔ اسکار بهترین 
بازیگر نقش اول مرد برای بازی در فیلم آدم فضایی شــد. در سال ۱۹۸۸ در فیلم تاکر: مردی در 
رویاهای خود نقش پیتر تاکرِ مخترع و همیشه خوشبین را بازی کرد و مورد تحسین منتقدین 
قرار گرفت. سپس برای بار چهارم در سال ۲۰۰۱ نامزد دریافت جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر نقش 
دوم مرد برای فیلم رقیب شد. جف بریجز در سال ۲۰۱۰ و در هشتاد و دومین دوره جوایز اسکار 
موفق شد تا جایزه اسکار بهترین بازیگر نقش اول مرد را به خاطر بازی در فیلم دل دیوانه به خود 
اختصاص دهد.همچنین جایزه گلدن گلوب بهترین بازیگر نقش اول مرد و جایزه انجمن بازیگران 
فیلم برای بهترین بازیگر نقش اول مرد را پیشــتر به خاطر بازی در همین فیلم در سال ۲۰۱۰ 
دریافت کرد.وی در ســال ۲۰۱۶ گفته بود:واقعا همه تلاشــم را می کنم که در هیچ فیلمی بازی 
نکنم. تلاش می کنم بازیگری را کنار بگذارم چون خیلی کارهای دیگری هست که دوست دارم 
انجام دهم، مانند نواختن گیتار. همین که متعهد شدی در فیلمی بازی کنی، دیگر وقتت کاملًا 

پر می شود، برای همین واقعاً تلاش می کنم که درگیر فیلم نشوم.

فرهنگ

یک شرکت دانش بنیان توانسته است با اشتراک 
گذاری و اجاره انلاین وســایل نقلیه برقیِ مجهز 
به اینترنت اشــیاء، به کاهش آلودگی هوا کمک 
کند.به گزارش خبرگــزاری مهر به نقل از پارک 
فناوری پردیــس، آلودگی هوا خصوصــاً در ماه 
های سرد سال، یکی از معضلات شهرهای بزرگ 
مانند تهران اســت. استفاده از وسایل نقلیه برقی 
یکی از راه های کاهش آلودگی هوا است که می 
تواند بخشی از مشکلات شهرهای برگ را مرتفع 
سازد.شرکت دانش بنیان چرخ هوشمند پاک با 
نام تجاری زی رو، از شــرکت های عضو کارخانه 
نــوآوری های وی )شــعبه دوم پــارک فناوری 
پردیس( توانســته است با اســتفاده از فناوری 
اینترنت اشیاء، ســامانه حمل و نقل اشتراکی را 
در اختیار شهروندان قرار دهد.سید سجاد غرضی 
مدیرعامل این شرکت با اشاره به لزوم استفاده از حمل و نقل هوشمند و پاک گفت: زی رو با الگو 
گرفتن از نمونه های موفق جهانی و با بومی سازی و توسعه فناوری های لازمِ این حوزه در داخل 
کشور، از فروردین ۱۴۰۱ طرح آزمایشی خود را با هماهنگی ستاد حمل و نقل پاک شهر تهران 
در اراضی عباس آباد آغاز کرد. این شرکت آمادگی خود را برای سرمایه گذاری گسترده و گسترش 
ناوگان خود به شــهرداری تهران و مدیریت آموزش و حمل و نقل پاک ســازمان حمل و نقل و 
ترافیک شــهرداری تهران اعلام کرده است.غرضی گفت: موتورها و دوچرخه های برقی بر اساس 
نرم افزار تولیدی این شرکت، با یک بار شارژ کامل می تواند مسیری در حدود ۶۰ کیلومتر را با 
سرعت مطمئنه طی کند. همچنین تجهیزات کامل برای استفاده از این وسایل نقلیه برقی در آن 
تعبیه شــده و شهروندان به راحتی می توانند از این وسایل استفاده کنند. در ضمن اسکوترهای 
برقی این شرکت در مرحله تست شهری و بردهای الکترونیکی هستند که بزودی قابلیت اضافه 
شــدن به ناوگان شهری زی رو را دارا هستند.وی افزود: این شرکت با استفاده از سامانه هوشمند 
مدیریت ناوگان خود، توانایی آن را دارد تا در مقیاس شــهر تهران، ناوگان برقی اشــتراکی را در 
اختیار عموم شهروندان قرار دهد. هم اکنون در مناطق ۳، ۷ و ۸ شهر تهران وسایل نقلیه برقی 

این شرکت در حال خدمت رسانی است.

تلاش برای کاهش آلودگی هوا؛

نرم افزار مدیریت وسایل نقلیه برقی مجهز به اینترنت 
اشیاء طراحی شد

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

رمان در عین بررســی روابط ایرانیان مهاجر در فرانســه به ویژه 
ایرانیان ســاکن این طبقه، عوالم روحی و روانی آنها و همینطور 
مســائل شخصی و غیر شــخصی را بررســی می کند. رمان در 
گوشه هایی به روابط جنسی، سیاســت و زندگی اجتماعی آنها 
اشاره می کند. قاسمی راوی را از لحاظ روانی و روحی موشکافی 
می کند. قاســمی رمــان را به صورت پازلی آغــاز می کند که با 
گذشت داســتان پازل کامل و کاملتر می شــود. رمان در مورد 
مردی چهل ســاله به اسم یدالله است که در زیر شیروانی طبقه 
ششم ساختمانی در فرانسه زندگی می کند که اکثر ساکنان آن 
طبقه ایرانی هستند. راوی با اسباب کشیِ ایرانی دیگری به اسم 
پروفت )یعنی پیامبر( که ادعای دریافت وحی می کند و همینطور 
حمله ی پروفت با چاقو به دوســتش سید الکساندر )!( احساس 
خطر می کند. راوی رمان در گذشــته های قبل رمانی به اســم 
همنوایی شــبانه ارکستر چوبها نوشته که با گذر زمان واقعیت به سمت این رمان خیالی می رود. راوی سعی می کند با 
تحریف در این رمان واقعیت را عوض کند که این کار او به شکست منتهی می شود. او که به دست پروفت کشته شده و 
به پیشگاه دو فرشته مرگ که شبیه فاوستِ مورنائو و سرخپوست فیلمِ پرواز بر فراز آشیانه ی فاخته هستند )نکیر و منکر( 
حاضر می شود و محکوم به تحریف آن کتاب می شود که پس از مرگش منتشر شده )اعمال متاخره( که باعث دق مرگی 
صاحب خانه ی فرانســوی و خودکشــی رعنا )یکی از شخصیت های کتاب( می شود. کیفر او برگشت به آن جهنم دره 
)همین دنیا( و حلول در جسم گابیک، سگ صاحبخانه ی فرانسوی ساختمان است. راوی علاوه بر مشکلات فلسفی که 
دارد )به پوچی و بیهودگی رسیده، شب ها تا صبح بیدار و نقاشی می کشد و روزها خواب است و انگیزه هیچ کاری ندارد 
و علاقمند به خراب کردن تنهایی و ورود کسی به زندگیش نیست( مشکلات روانی و روحی پارانوئید گونه و مالیخولیایی 
دارد که از آن رنج می برد. راوی معتقد است که بر اثر اتفاقی در چهارده سالگی برایش افتاده سایه اش به درونش حلول 
کرده و حالا هیچ چیز از او نمانده جز همان سایه که مبتلایش کرده به خودویرانگری، ناپدید شدن تصویرش در آینه 
و وقفه های زمانی. منظره ی ویرانی آدم ها غم انگیزترین منظره ی دنیاست. ببینی کسی مثل طاووس می رفته، حالا مرغ 
نحیفی است، پرش ریخته، ببینی کسی خود را ملکه ای می پنداشته و تو را بنده ی زرخرید، حالا منتظر گوشه ی چشمی 

است به او بکنی. )رمان همنوایی شبانه ارکستر چوبها … صفحه ۱۰۷(

سرمربی تیم ملی فوتبال اردن تصمیم گرفت که کاپیتان نیمکت نشین تیمش را به خاطر رفتار بدی که در دیدار با عراق داشت از اردوی تیم اخراج کند.
به گزارش ایسنا و به نقل از الریاضیه، تیم ملی فوتبال اردن در یک هشتم نهایی جام ملت های آسیا به مصاف عراق رفت و توانست با نتیجه سه بر دو 
به پیروزی برسد و راهی دور بعد شود.در دقایق پایانی این بازی یک صحنه جنجالی در نیمکت اردن رخ داد که با دخالت داور بازی هم همراه شد.در 
دقایق پایانی در حالی که اردن گل تساوی را به عراق زد حسین عموته، سرمربی مراکشی اردن از بازیکنان خواست که روی نیمکت بنشینند و کنار 
زمین را خلوت کنند تا وقت بازی گرفته نشود اما حمزه الدردور، مهاجم باتجربه اردنی ها با سرمربی تیم درگیری لفظی پیدا می کند به طوری که حتی 
او را نیز هل داد و نیمکت نشین ها مجبور به جدا کردن آن ها شدند.علیرضا فغانی این بازیکن را به خاطر رفتار ناشایست از زمین اخراج کرد و به این 

ترتیب او باید قطر را ترک و به اردن برگردد.
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